

MINISTRY OF EDUCATION OF REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF ECONOMICS
International Management Department

Li,Zhen

RESEARCH ON THE IMPACT OF SHARING ECONOMY DEVELOPMENT

Master's Thesis
Speciality 1-25 80 01 Economics

Supervisor: Professor Siarhei Lukin
Doctor of economic sciences

Allowed to be defended
«____» _____ 2021 г.
Head of the Department

E.M. Karpenka
Doctor, Professor

Minsk, 2021

ABSTRACT

Master thesis: 69 pages, 7 tables, 14 figures, 89 references.

Keywords: SHARING ECONOMY, SHARED CONSUMPTION, DIGITAL ECONOMY, DIGITALIZATION

Topic: Research on the Impact of Sharing Economy Development.

Purpose: is to develop the prospects for the Impact of the Sharing Economy on China's Development.

Objectives:

- to determine the concept and essence of sharing economy;
- to reveal the organization of the sharing economy;
- trends in the development of the sharing economy;
- to consider the Sharing economy organizations in the China;
- to describe the main indicators of the development of the Chinese sharing economy;
- to identify the problems of the development of the sharing economy in the China;
- to analyse ways to Improve the Chinese Sharing Economy;
- to develop the promising ways of organizing the sharing economy in the China.

Methods: theoretical analysis and synthesis, horizontal and vertical method, logical information processing method.

Main results:

1) Economic research views co-economy and co-consumption as a conceptual umbrella that brings together various phenomena associated with new forms of economic exchange and economic behavior.

2) The sharing economy is one of the fastest growing business trends in history, with more than \$ 23 billion in venture capital funding from investors since 2010 in stock-based startups.

3) In China, the sharing economy has experienced rapid growth, now covers many areas of social life and has become one of the priorities of China's economic development. Sharing patterns have effectively activated unoccupied resources, expanded employment, and fostered industrial innovation.

4) In order for the regulation of the sharing economy to meet market requirements, it is necessary to develop new principles that will allow legal regulation to respond quickly to changes in the business environment.

АННОТАЦИЯ

Магистерская работа: 69 страниц, 7 таблиц, 14 рисунков, 89 ссылок.

Ключевые слова: СОВМЕСТНАЯ ЭКОНОМИКА, СОВМЕСТНОЕ ПОТРЕБЛЕНИЕ, ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА, ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА.

Тема: Исследование влияния развития экономики совместного потребления.

Цель: разработать перспективы влияния экономики совместного использования на развитие Китая.

Цели:

- определить понятие и сущность экономики совместного потребления;
- выявить организацию экономики совместного потребления;
- тенденции развития экономики совместного потребления;
- рассмотреть организации экономики совместного потребления в Китае;
- описать основные показатели развития китайской экономики совместного потребления;
- выявить проблемы развития экономики совместного потребления в Китае;
- проанализировать пути улучшения экономики совместного потребления в Китае;
- разработать перспективные пути организации экономики совместного потребления в Китае.

Методы: теоретический анализ и синтез, горизонтальный и вертикальный метод, метод логической обработки информации.

Основные результаты:

1) Экономические исследования рассматривают совместную экономику и совместное потребление как концептуальный зонтик, который объединяет различные явления, связанные с новыми

формами экономического обмена и экономического поведения.

2) Совместная экономика - одна из самых быстрорастущих бизнес-тенденций в истории: с 2010 года инвесторы вложили более 23 миллиардов долларов в венчурные стартапы.

3) В Китае экономика совместного использования пережила быстрый рост, теперь охватывает многие области общественной жизни и стала одним из приоритетов экономического развития Китая. Модели совместного использования эффективно активировали незанятые ресурсы, увеличили занятость и способствовали промышленным инновациям.

4) Чтобы регулирование экономики совместного использования соответствовало требованиям рынка, необходимо разработать новые принципы, которые позволят правовому регулированию быстро реагировать на изменения в деловой среде.